
Plán priorit na rok 2019 

 
Vážení občané, 
jménem Obce Horní Stropnice bych vás chtěl informovat o prioritních akcích, které 

bychom chtěli zrealizovat během letošního roku.  
Mnozí z Vás si určitě všimli výstavby zpevněných ploch u bytových domů v Horní 

Stropnici. Tato výstavba se pojí s projektem „Systém odděleného sběru Horní Stropnice“, 
v rámci kterého budou výše zmiňované plochy sloužit pro nádoby „kontejnery“ na tříděný 
odpad (bio odpad, papír a plast o objemu 1 100 l a sklo o objemu 2,1 m3) a dále bude obec 
v rámci projektu pořizovat do každé domácnosti plastové nádoby na plast, papír a bioodpad 
všechny o objemu 240 l. Cílem projektu je zvýšit objem vytříděného odpadu, a tím snížit 
objem odpadu komunálního. Pokud se zvolený systém třídění ukáže jako úspěšný, pak 
existuje reálná možnost snížit poplatky za odpady. Za zmínku stojí též říci, že současné 
nevzhledné boxy pro popelnice u bytových domů by měly být odstraněny. Určitě Vás bude 
zajímat i otázka financování. Obec Horní Stropnice podala žádost o dotaci na Ministerstvo 
životního prostředí k programu „11534 – Operační program životního prostředí 2014 – 2020“, 
ve kterém jsme byli úspěšní, a tak z celkových rozpočtovaných nákladů 2 670 293,- Kč 
získáme 2 269 748,- Kč.  

 
Další prioritní akce je „Oprava místní komunikace okolo školy v Horní Stropnici“. Jak 

jistě všichni víte, během letních a podzimních měsíců minulého roku jsme vyměnili 
kanalizační řad  v celkové délce 485 bm. Samozřejmě taková akce se v předmětné lokalitě 
neobejde bez toho, aby se nezasáhlo do povrchu uličních komunikací. Proto je naším cílem 
zajistit bezpečný provoz v ulici, kde své stopy nezanechala pouze výměna kanalizace, ale i 
běh času. V rámci projektu bychom měli zrealizovat výstavbu nového chodníku od 
nemovitosti č. p. 201 až po nemovitost č. p. 217, dále bychom měli opravit stávající chodníky, 
tzn. chodník od nemovitosti č. p. 218 až po nemovitost č. p. 211 a dále chodník od kotelny při 
základní škole směřující k hlavnímu vstupu do základní školy. V neposlední řadě by pak měl 
být zrealizován nový asfaltový koberec v celé ulici, tzn. od křižovatky u nemovitostí č. p. 201, 
215 až po křižovatku u nemovitostí č. p. 210, 209. Co se týče financování, můžeme říci zatím 
jen to, že jsme zakázku vysoutěžili s nejnižší nabídkovou cenou ve výši  5 795 803,- Kč vč. 
DPH. Samozřejmě na stavební práce se snažíme najít finanční prostředky i v rámci dotačních 
programů. Podali jsme tedy dvě žádosti na Krajský úřad Jčk (výstavba nového chodníku a 
oprava stávajících chodníků, celkem tedy žádáme kraj o 1 250 000,- Kč) a jednu žádost na 
Ministerstvo pro místní rozvoj (oprava asfaltového koberce, celkem žádáme ministerstvo o 
2 480 658,- Kč). Pokud budou výsledky žádostí o dotační programy pro nás příznivé, měla by 
být stavební činnost v předmětné ulici zahájena v měsíci červnu.  

 
Bytový dům č. p. 217 Horní Stropnice. Roku 2015 jsme schválili na obecním 

zastupitelstvu v rámci Místního plánu obnovy venkova pro obec Horní Stropnici pro oblast 
bydlení rekonstrukci bytového domu č. p. 217, ve kterém by měly vzniknout tři nové byty. 
Nelenili jsme, a v zimních měsících roku 2016 jsme podali žádost o dotaci na Krajský úřad 
Jčk k dotačnímu programu „Podpora hospodářsky slabých oblastí“, v rámci kterého jsme 
chtěli získat prostředky na realizaci prováděcí projektové dokumentace. Dotace nám byla 
přiznána ve výši 270 000,- Kč a od června 2016 se začalo na projektové dokumentaci 
pracovat. Během jarních měsíců roku 2017 nám bylo vydáno stavební povolení. Jelikož jsme 
však realizovali novostavbu bytového domu pro seniory, musely být stavební úpravy č. p. 217 
v časovém plánu rozvoje obce posunuty o dva roky. Pokud však nechceme vracet krajskou 
dotaci, musíme stavbu zrealizovat do konce června roku 2020. Stavební úpravy bytového 



domu by měly zahrnovat výměnu obvodových výplní, zateplení obvodového pláště a 
nástavbu jednoho podlaží, kde by měly vzniknout tři nové byty. Součástí stavby jsou i úpravy 
přilehlého okolí  bytového domu včetně novostavby parkoviště. Parkoviště řeší 9 parkovacích 
stání a jedno stání pro tělesně postižené. Zakázku máme též vysoutěženou s nejnižší 
nabídkovou cenou ve výši 12 728 383,- Kč vč. DPH. Finančně se pokusíme na tuto akci 
zajistit prostředky z rozpočtu obce a částečně z dotačního programu Ministerstva financí 
„Subtitul 298D22300 – Podpora výstavby a obnovy komunální infrastruktury“, kde bychom 
mohli získat finance ve výši necelých 6 000 000,- Kč. V současné době však nevíme, zda 
Ministerstvo financí naší žádosti vyhoví, tudíž realizaci venkovních úprav bychom nechali na 
rok příští. 

 
Nemovitost č. p. 24 v Rychnově u Nových Hradů, jež je opět v našem vlastnictví. 

V současné době zde pracují naši zaměstnanci na omítkách a výmalbách ve 2. NP. Dále jsme 
nechali zaměřit okna ve 2. NP, též i ve schodišťovém prostoru a zároveň dveře do sálu a zadní 
vstupní dveře do nemovitosti. Do konce srpna letošního roku bychom tedy chtěli v prostorách 
sálu a přilehlých místnostech stihnout vyměnit výše zmiňovaná okna a dveře, zrenovovat 
omítky, parketovou podlahu sálu, vyměnit část komínového tělesa, vybílit, vybavit výčep 
nábytkem + vybavit sál stoly, lavicemi či židlemi.  

 
Jestliže se nám plán investic povede splnit na 100 %, budeme jen rádi, jelikož se 

snažíme budovat a rozvíjet naši obec pro Vás.        
 
 
    Za koalici KSČM a STROP-nezávislí občané Stropnicka

   
    Ing. František Vaněček 
    místostarosta obce 

  


